
 

Jak pomoci Ukrajině  
Možností, jak konkrétně pomoci lidem na Ukrajině a všem obětem 

války, je mnoho. Můžete přispět v kostelních sbírkách o 1. a 2. postní neděli. 

Výtěžek pošleme na Fond sociální a charitativní pomoci, z něhož je pomoc naší 

církve Ukrajině financována. Můžete i sami přispět na konto Diakonie ČCE 

292949292/0300  (vs 2022).  Nebo prostřednictvím našeho sboru nabídnout 

volné prostory k ubytování válečných uprchlíků.   

Přehled aktuálních možností konkrétní pomoci obětem války sledujte na 

stránkách církve https://ukrajina.e-cirkev.cz/  
 

Postní. A velikonoční …  
V tomto čase obvykle vychází Postní a velikonoční sborový list. Letos 

však jenom Postní. Proč? Protože množství dobrých  - bohužel i těch smutných 

-  zpráv jej zcela zaplnilo. A tak se můžete již za měsíc těšit na nový sborový 

list, už Velikonoční. Ostatně, celý půst je přece směřováním k těm největším 

svátkům …  

 

Kontakty: 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické, Huslenky 439,  PSČ 756 02  

Telefon:  571 445 072, huslenky@evangnet.cz,  IČO: 49563165 

Farář: Jiří Palán (731 628 027), kurátor: Jiří Sívek (733 203 487)  

Číslo účtu: 129663139-0300, web: cce.huslenky.cz  
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„Zdalipak půst, který já si přeji, není toto: Rozevřít okovy svévole, 

rozvázat jha, dát ujařmeným volnost, každé jho rozbít? Cožpak nemáš dávat 

svůj chléb hladovému, přijímat do domu utištěné, ty kdo jsou bez přístřeší …“   

Izajáš 58, 6 -7   

2022 

Bratr Jiří Sívek  (*15.11. 1927 † 23.2. 2022)  
V posledním únorovém týdnu nás bolestně zasáhla zpráva o ochodu 

br. Jiřího Sívka nejst. na věčnost.  Jiří Sívek patřil k pilířům evangelického 

sboru v Huslenkách, jehož byl v letech 1979-2002 kurátorem. Byl však také 

velkou osobností obce Huslenky a celého regionu Horního Vsacka.  

Svou veřejnou činnost bral Jiří Sívek jako možnost aktivně a účinně 

pomáhat druhým lidem, které vždy považoval za své bližní. Ale rozuměl jí také jako 

součásti obecného povolání křesťana ve světě. Svou ochotou pomáhat a sloužit Jiří 

Sívek dobře reprezentoval evangelický sboru v Huslenkách a obecně křesťanskou 

věc před zraky širší veřejnosti. A to i v nelehkých časech, kdy oficiální místa 

nebyla církvím vůbec nekloněna. 

Jiří Sívek byl člověkem velkého nadhledu, zdravého selského 

rozumu, ale i písmácké moudrosti a hluboké osobní zbožnosti. Bude nám 

chybět. Jiří - Jurka osobně, i všechno to, co s ním odchází.  Utěšujeme se 

však tou samou vírou v Krista, v níž prožil br. Jiří Sívek celý svůj život.  



Milé sestry, milí bratři, milí přátelé,  

vstoupili jsme do postní doby. Co to ale pro nás vlastně znamená? Běžně 

chápeme půst jako nějaké omezení, které sami sobě uložíme. Něčeho 

(škodlivého) se vzdát, něco nejíst nebo nepít.  

Prorok Izajáš to viděl ale trochu jinak: „Zdalipak půst, který já si přeji, 

není toto: Rozevřít okovy svévole, rozvázat jha, dát ujařmeným volnost, každé 

jho rozbít? Cožpak nemáš dávat svůj chléb hladovému, přijímat do domu 

utištěné, ty kdo jsou bez přístřeší …“  
Letošní postní doba nám bohužel nabízí spoustu příležitostí, jak tato 

slova naplnit. Jen kousek od nás upadlo do okovů svévole mnoho miliónů 

nevinných lidí. Přišli o své domovy (nebo dokonce o své blízké), prchají z míst 

nevyprovokované a strašlivé války. Prchají tam, kde doufají v pomoc a bezpečí. 

Je na nás, abychom se vzdali části svého pohodlí a udělali pro ně, co můžeme 

(o konkrétních možnostech pomoci válečným obětem z Ukrajiny informujeme 

na jiném místě listu).  

Protože to je pravý půst -  takový, který se líbí Bohu. Vzdát se něčeho 

ne pro sebe, ale ku prospěchu druhých. Zejména těch, kteří se ocitli v krajní 

nouzi. V takovém postění máme ovšem před sebou mocnou inspiraci.  

Náš Pán Ježíš se rozhodl takový půst podstoupit pro každého z nás. 

Vzdal se dokonce tohoto nejcennějšího, co měl -  svého života. Na golgotském 

kříži zemřel, abychom my mohli žít dál. Třetího dne pak vstal z mrtvých, a vrátil 

nám naději do každé situace našich životů.  

Z této -  již velikonoční -  perspektivy můžeme nahlížet na každý svůj 

půst jinak. Jak na něco, co má smysl, byť se třeba ukáže až posléze, až v jitru 

nového dne.  

 

Neděle půstu nepatří  
Postní doba trvá 40 dní od Popeleční středy do jitra Velikonoční neděle. 

Pokud si ovšem dáte tu práci a spočítáte dny v kalendáři (letos od 2. března do 

17. dubna), zjistíte, že jich je o něco více než čtyřicet. Jak je to možné? Je to 

proto, že neděle se mezi postní dny nepočítají. Ze zásady nepatří mezi postní 

dny, ale jsou vždy vyhrazeny setkání, oslavě a radosti. Každou neděli si totiž 

připomínáme, že žádný půst není věčný, ale i ten poslední půst končí Kristovým 

vzkříšením. Proto i náš postní sborový list chce být především pozváním do 

sborového společenství a k  mnohým setkáním s milými hosty.  

Takové setkání se bude konat hned 1.postní neděli 6. března. Službou 

slova a svátosti nám poslouží br. farář Josef Bartošek. Přivede s sebou i dalšího 

milého hosta – br. faráře Jilse Amesze z nizozemského Rotterdamu. Takže 

bohoslužby budou i trochu mezinárodní .  

V neděli 13. března se v našem sboru uskuteční VIZITACE.  Znalým 

zní to slovo možná poněkud zlověstně. Vizitace -  to přece znamená „kontrolu 

z vrchu“; budou se prohlížet matriky a účetní knihy, senior bude hovořit se 

staršovstvem … Slovo vizitace však znamená především „návštěva.“ Náš sbor 

navštíví nový senior  Michal Vogl a seniorátní kurátor Ludvík Pastyřík. Budou 

našimi milými hosty při bohoslužbách i při následném posezení na staršovstvu. 

Nechte se k bohoslužbám 2. postní neděle pozvat také. A přijďte! Nejen proto, 

aby to „nevypadalo, že je nás málo“, ale hlavně proto, že každá neděle je vlastně 

pozváním k návštěvě od našeho laskavého Hostitele Ježíše Krista.  

Výroční sborové shromáždění se letos uskuteční v neděli 27. března. 

Řeč na něm bude samozřejmě především o budoucnosti našeho sboru 

a samofinancování, které se stále zřetelněji projevuje i na našich peněženkách 

… Kromě toho musíme schválit i rozpočet sboru na tento rok. Nezapomeňte si 

včas zkontrolovat, zdali Vaše jméno nechybí na seznamu členů s hlasovacím 

právem, který je vyložen na faře.  

 

Co letos chystáme 
I v letošním roce se samozřejmě chystáme renovovat, investovat 

a inovovat. Vylepšení si již žádá ozvučení v kostele, tak aby bylo 

(evangelium) dobře slyšet nejenom v hlavní lodi, ale ve všech prostorách 

našeho kostela. Na podzim se na faru chystáme pořídit zařízení pro 

streamování -  živé přenosy bohoslužeb. Aby se bohoslužeb z našeho sboru 

mohli živě účastni i ti, kteří již do společného shromáždění docházet nemohou. 

Na obě tyto akce přislíbila finanční podporu obec Huslenky, za což jsme velice 

vděční.  

Největší investicí by však v letošním roce mělo být pořízení nového 
kotle na tuhá paliva, který bude vyhovovat přísnějším ekologickým normám. 

K této výměně musíme přistoupit ze zákona, zároveň se nechceme spoléhat 

pouze na vytápění plynem, což by se mohlo v současné situaci značně prodražit. 

Celkové náklady na pořízení nového kotle a stavební úpravy ve sklepě mohou 

dosáhnout až 200 000 Kč. Budeme proto rádi za každý váš dar věnovaný na 

tento účel.  
Rádi bychom v letošním roce také obnovili sborový život tak, jak byl 

před covidem. Těšíme se zpátky do našeho rožnovského kostelíka, nebo na 

víkendovku na začátku prázdnin. A samozřejmě také na Noc kostelů, 

konfirmační slavnost, koncerty, sborové besedy a další setkání … O všem vás 

budeme informovat (nejen)  v dalších sborových listech!  


